



MSG Senior Officials Meeting (SOM) discuss 2015 MSG Secretariat Budget and Work Program

The Chair of the Melanesian Spearhead Group (MSG) Senior Officials Meeting (SOM), Mr Michael Forrest, Permanent Secretary of the FLNKS External Unit officially opened the two-day Senior Officials Meeting from Wednesday 21st to 22nd January 2015 at the MSG Secretariat in Port Vila, Vanuatu.

Mr Forrest welcomed senior officials from Fiji, Solomon Islands, Papua New Guinea, Vanuatu and the FLNKS Political Bureau who have gathered this week to discuss the MSG Secretariat's Proposed 2015 Work Programme and Budget and also other key resourcing and corporate issues of the MSG organisation.

He particularly thanked members of the SOM for making the time to meet early this New Year 2015 to discuss the MSG 2015 Work Programme and Budget that was normally held at the end of the year 2014 but was deferred to January 2015 due to pressing commitments by the members and the successful recent elections for three key members.

Mr Forrest particularly highlighted the successful convening of the 5th Melanesian Arts and Culture Festival in June 2014 and also the MSG Trade Meetings and Trade Fair in November 2014 in Papua New Guinea which resulted in an increase on trade and economic collaborations and negotiations between members.

He urged members to deliberate on the important issues that will be raised by the Director General of the MSG on the Secretariat's 2014 Activities report and also appealed to members to consider some of the pertinent issues such as the Update on Financial Report 2014 as well as the resourcing and revenue options of the MSG Secretariat as a way to boost the capacity of the Secretariat and to also enable the MSG Secretariat in becoming more sustainable.

The Chair of the MSG Senior Officials Meeting also reminded members of the coming 20th MSG Leaders' Summit this year and urged members to embrace the key organization issues being tabled before the Senior Officials Meeting this week as a first step to implementing the MSG 2038 Prosperity Plan for All Plan.

In response to the Chair's opening statement on Wednesday, the Deputy Director General of the MSG Secretariat, Mr Molean Kilepak said he equally joins Mr Forrest in emphasizing to members the need to deliberate on key issues of the secretariat in particularly the budget and work program for 2015.

Mr Kilepak said the Secretariat at this week's meeting will also present to members the Secretariat's resourcing initiatives such as revenue collection options and institutional strengthening and expansion project.

He said the SOM has a crucial role to play this week in the consideration of the budget and work program and confirmed that SOM recommendations will be presented to the Foreign Ministers Meeting (FMM) for final approval on Friday 23 January 2015.

Authorized by Chair of the SOM

**21 January 2015
MSG Secretariat
Port Vila
Republic of Vanuatu**

□ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ □ **LE PRESIDENT DE LA RHF/SOM M. FORREST OUVRE LA**

REUNION AFIN DE DELIBERER DU BUDGET ET PROGRAMME DE TRAVAIL 2015 DU SECRETARIAT DU GFLM

Le Président de la Réunion des Hauts Fonctionnaires (RHF/SOM) du Groupe Fer de Lance Mélanésien (GFLM/SOM), M. Mickael Forrest, Secrétaire Permanent du Bureau Politique du FLNKS, a officiellement ouvert la réunion de deux jours, à Port Vila au Vanuatu, les Mercredi 21 et Jeudi 22 Janvier 2015, au Secrétariat du GFLM.

M. Forest a accueilli les cadres supérieurs de Fidji, des Iles Salomon, de Papouasie Nouvelle Guinée, du Vanuatu et du Bureau Politique du FLNKS, afin de délibérer du Programme de Travail et Budget 2015 Proposés pour le Secrétariat du GFLM, ainsi que certaines questions clés de ressources et d'administration de l'organisation.

Il a tenu a remercié en particulier les membres de la RHF (SOM) pour avoir pris le temps de se rassemble en ce début d'année 2015, afin de discuter du Programme de Travail et Budget 2015 du GFLM, qui aurait dû se dérouler en fin d'année 2014 mais, pour cause d'engagements prioritaires des membres et d'élections nationales dans 3 des pays membres, a dû être reporté à Janvier 2015.

M. Forrest a souligné tout particulièrement la réussite du 5ème Festival des Arts et de la Culture en Mélanésie, qui s'est déroulée à Port Moresby, en Papouasie Nouvelle-Guinée, en Juin 2014, ainsi que les Réunions Economiques et la Foire Commerciale du GFLM en Novembre 2014 en Papouasie et ont résulté en une augmentation des collaborations et négociations économiques et commerciales entre les membres.

Il a également encouragé les membres à délibérer sur les questions importantes soulevées par le Directeur Général du Secrétariat du GFLM, concernant le Rapport d'Activités 2014 du Secrétariat et a également appelé les membres à considérer quelques issues pertinentes tel que le Récapitulatif du Rapport Financier 2014 ainsi que les options de ressource et de revenu du Secrétariat du GFLM, et ce comme moyens d'améliorer la capacité du Secrétariat à se rendre plus durable.

Le Président de la Réunion des Hauts Fonctionnaires du GFLM a également tenu a rappelé aux membres le 20ème Sommet des Dirigeants du GFLM se déroulant cette année et a encouragé les membres à adopter les issues clés de l'organisation étant présentées à la Réunion des Hauts Fonctionnaires cette semaine, comme étant le premier pas vers l'implémentation du GFLM 2038 Plan de Prospérité pour Tous.

En réponse à la déclaration du Président, le Directeur Général Adjoint du Secrétariat du GFLM, M. Molean Kilepak a déclaré se joindre à M. Forrest dans la mise en valeur du besoin de délibérer sur ces questions clés du Secrétariat, tout particulièrement le programme de travail et le budget 2015.

M. Kilepak a annoncé que durant cette semaine de réunions, le Secrétariat allait

également présenter aux membres les initiatives de ressource du Secrétariat, tel que les options de collection de revenue ainsi que le projet de renforcement institutionnel et d'expansion.

Il a affirmé que la RHF avait un rôle crucial à jouer cette semaine dans la considération du programme de travail et budget et offrirait ses recommandations à la Réunion des Ministres des Affaires Etrangères (RMAE/FMM) pour approbation final ce Vendredi 23 Janvier 2015.

Autorisé par le Président de la RHF/SOM

*21 Janvier 2015
Secrétariat du GFLM
Port Vila
République du Vanuatu*